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Presidierna i omsorgsnämnden, socialnämnden och äldrenämnden 
 
 
  
Minnesanteckningar från gemensamma presidiets sammanträde den 2 februari 2017 
kl 08:15-10:00 i sammanträdesrum Diamanten, omsorgskontoret, Drottninggatan 16. 
 
Närvarande: Mikael Sanfridson (S), ordförande 
 Elisabeth Gustafsson (S) 

Daniel Andersson (L) 
Fredrik Lundén (M) 
Sara Skyttedal (KD) 
Niklas Borg (M) 
 

 
Övriga deltagare: John Fristedt, omsorgskontoret, punkt 1 

Mats Rundkvist, omsorgskontoret, punkt 1 
Elisabeth Ulvenäs, omsorgskontoret 
Elisabeth Viman, omsorgskontoret, from punkt 5 
Åsa Drange, omsorgskontoret, punkt 4 
Björn Skoog, omsorgskontoret 
Lena Brüde, sociala förvaltningen, punkt 5 
Anders Petersson, omsorgskontoret 
 

Ärenden 
 
1. Upphandlingsplan för välfärdsteknik 

John Fristedt inleder med att berätta att en strategi för e-hälsa kommer presenteras 
för alla tre nämnderna inom kort. Efter önskemål vid mötet idag kommer förslaget 
att finnas tillgängligt för presidierna innan det ska antas av nämnderna. Strategin 
kommer hänga ihop med handlingsplan för e-hälsa på regional nivå. John 
beskriver tillämpningar för tjänster inom nämndernas ansvarsområden. 
 
Mats Rundkvist presenterar upphandlingsplan för välfärdsteknik. Han är 
angelägen påpeka att utveckling av välfärdsteknik är en integrerad del av 
verksamhetsutveckling. Rätt utformad kan den bidra till ökad meningsfullhet hos 
bland annat den äldre befolkningen. 
 
Omsorgskontoret återkommer under våren med information om hur arbetet 
fortskrider och presentation av eventuella vägval. 

 
2. Skyddat boende. Redovisning av genomförd utredning och förslag 

Elisabeth Ulvenäs inleder och berättar att det gemensamma presidiet gett 
omsorgskontoret och sociala förvaltningen i uppdrag att redogöra för vad som kan 
göras för att tillgodose behov av skyddat boende. Sociala förvaltningen har 
tillgång till 8 akutlägenheter, Kvinnojouren erbjuder 6 platser och Stadsmissionen 
2 platser. På grund av brist på platser och ibland av skyddsbehov placeras enskilda 
i HVB-hem utanför kommunen. Som en jämförelse visar Björn hur Norrköpings 
och Jönköpings kommun arbetar med att erbjuda skyddat boende. 
 



Den genomförda utredningen kommer fram till att fler platser behövs och att det 
finns behov att stötta verksamheterna bättre. Från den enskildes synpunkt är det 
att föredra att kunna bo kvar i kommunen. Arbetssituationen behöver inte 
påverkas och barn i familjen kan gå kvar i samma skola. Ett skyddat boende med 
mobilt stöd är också mer kostnadseffektivt än placering på HVB. För närvarande 
saknas kunskap om kostnaden för HVB-placeringar på grund av behov av skyddat 
boende under 2016. 
 
Elisabeth Gustafsson (S) nämner att genomströmningen är viktig och att den 
försvåras av att det räder brist på bostäder. 
 
Det gemensamma presidiet uppdrar åt sociala förvaltningen och omsorgskontoret 
att utreda kostnaderna för externa placeringar av personer i behov av skyddat 
boende för att se om det finns ett reformutrymme för att skapa fler platser med ett 
tydligare socialt stöd i kommunen. 

 
3. Tillitsdelegationen, intresseanmälan 

Björns Skoog berättar att Linköpings kommun anmält intresse att delta i av staten 
initierad försöksverksamhet som syftar till en mer tillitsbaserad styrning av 
verksamheter. Kommunen vill pröva att ge medborgare och profession möjlighet 
att i högre grad påverka utformning av nytt verksamhetsuppdrag vid 
beroendemottagningen. Öka professionens möjligheter att tillsammans med den 
enskilde själva utforma sin verksamhet för att möta aktuella behov, samt att 
utveckla arbetet vid framtagande av verksamhetsuppdrag. 

 
4. Åtgärdsplan för omsorgsnämnden 

Åsa Drange presenterar en åtgärdsplan för att få omsorgsnämndens ekonomi i 
balans. Åtgärdsplanen innefattar en kartläggning av gruppbostäder för att 
undersöka externa placeringar kontra lediga platser. Riktlinjer för bostad med 
särskild service föreslås revideras. En analys behöver göras av ökade 
hemtjänsttimmar och möjliga effekter av införande av tids- och insatsregisterring. 
Det yttersta ansvaret för personlig assistans kommer ses över. Mer generell 
upphandling av öppenvård inom individ- och familjeomsorg samt upphandling till 
takpris ska övervägas. 
 
Daniel Andersson (L) anser att en del av omsorgsnämndens underskott kan 
förklaras av en strukturell underbudgetering sedan tidigare år. 
 
Mikael Sanfridson (S) framför att man bör genomlysa behoven så att man 
kommer så nära verkligheten som möjligt när det gäller insatser som kommunen 
ska erbjuda. 
 

5. Kö till demensplatser 
Lena Brüde berättar att i december 2016 var kön till demensplatser 61 personer. 
Den 1 februari i år stod 40 personer i kö. Sex personer har stått i kö längre än 6 
månader men har tackat nej till erbjudna platser. Alla i kön har andra insatser 
under tiden de väntar på plats. Exempel på sådana insatser är hemtjänst, 
korttidsboende, växelvård. 
 



Elisabeth Viman berättar om de förändringar som gjorts och planeras för att 
minska kön till demensplatser. Korttidsplatserna vid Sandrinoparken har 
omstrukturerats till demensplatser. Dessutom planeras successiv omvandling av 
sjukhems- ålderdomshemsplatser vid Ekbacken/Berga, Gammelgården och 
Åleryd. Övriga åtgärder som planeras är en effektivare vårdkedja 
vid,”korttidsprocess”, trygghetsteam och samorganisering av demensresurser. Det 
finns ingen kö till demensplatser för yngre eller till platser för personer med 
demenssjukdom i kombination med beteendeproblematik. 
 

6. Möte med Konkurrensverket 
Elisabeth Gustafsson berättar att Konkurrensverket har tillskrivit 
socialnämnden/sociala förvaltningen och önskar träffa företrädare för en intervju. 
Ett antal intervjufrågor ingår i konkurrensverkets brev till kommunen. Det 
gemensamma presidiet föreslår att mötet med Konkurrensverket sker den 31 mars 
kl 10:00 på omsorgskontoret. Vid mötet deltar presidierna i omsorgsnämnden och 
socialnämnden samt utsedda tjänstemän. Anita Lhådö kommer skicka 
intervjufrågorna till Linda Ljungqvist och Elisabeth Ulvenäs. 
 

7. Övrigt 
Elisabeth Gustafsson (S) tar upp hanteringen av minnesanteckningarna från det 
gemensamma presidiet. Överenskoms att minnesanteckningarna skickas till 
nämnderna för kännedom. Arbetsmaterial i form av presentationer stannar hos 
gemensamma presidiet. 

 
Vid anteckningarna 
 
 
Anders Petersson 


